

## **Court Challenges Program Funding**

**WHEREAS** the Court Challenges Program of Canada is an independent non-profit corporation whose objectives are to advance constitutional rights and freedoms by funding test cases of national significance in the areas of equality and official language rights;

**WHEREAS** the Court Challenges Program provides a vital role in increasing access to justice for marginalized and vulnerable groups and makes a unique and important contribution to democratic values and citizenship;

**WHEREAS** it is a fundamental premise of the Canadian Constitution and system of justice that, in order to be effective, rights must be able to be exercised;

**WHEREAS** the clarification of constitutional rights benefits all Canadians;

**WHEREAS** the Court Challenges Program contributes to Canada's capacity to fulfill its obligations under international human rights instruments as recognized by the United Nations

## **Financement du Programme de contestation judiciaire**

**ATTENDU QUE** le Programme de contestation judiciaire du Canada est un organisme indépendant à but non lucratif dont les objectifs visent à promouvoir les droits et libertés garantis par la constitution en subventionnant des causes types d'importance nationale dans les domaines de l'égalité et des droits de langues officielles;

**ATTENDU QUE** le Programme de contestation judiciaire joue un rôle indispensable dans l'amélioration de l'accès à la justice pour les groupes marginalisés et vulnérables de la société et apporte une contribution unique essentielle au respect des principes démocratiques et de la citoyenneté;

**ATTENDU QUE** la constitution et le système de justice canadiens se fondent sur le principe que, pour être efficaces, les droits doivent pouvoir être exercés;

**ATTENDU QUE** la clarification des droits constitutionnels bénéficie à tous les Canadiens et Canadiennes;

**ATTENDU QUE** le Programme de contestation judiciaire aide le Canada à remplir ses obligations en vertu des conventions internationales sur les droits de la personne comme l'a reconnu le

**Resolution 06-01-A**

Committee on Economic, Social and Cultural Rights and others;

**WHEREAS** the Canadian Bar Association is a long-time supporter of the Court Challenges Program and has worked actively to ensure its continued viability, expansion and renewal;

**BE IT RESOLVED THAT** the Canadian Bar Association urge the federal government to support the continuation of the Court Challenges Program and to increase its funding in order to ensure its long-term financial stability.

**Certified true copy of a resolution carried by the Council of the Canadian Bar Association at the Annual Meeting held in St. John's, Newfoundland and Labrador, August 12-13, 2006.**

**Résolution 06-01-A**

Comité des Nations Unies pour les droits économiques, sociaux et culturels et autres instruments internationaux;

**ATTENDU QUE** l'Association du Barreau canadien est un partisan de longue date du Programme de contestation judiciaire et veille constamment au maintien de sa viabilité, à son expansion et à son renouvellement;

**QU'IL SOIT RÉSOLU QUE** l'Association du Barreau canadien exhorte le gouvernement fédéral à maintenir le Programme de contestation judiciaire et à lui accorder un financement accru afin d'assurer sa stabilité financière à long terme.

**Copie certifiée d'une résolution adoptée par le Conseil de l'Association du Barreau canadien, lors de son Assemblée annuelle, à Saint-John's, Terre-Neuve et Labrador, les 12 et 13 août 2006**

**John D.V. Hoyles  
Executive Director/Directeur exécutif**